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CONSELL DE GOVERN 
 
A la ciutat de València, el dia 23 de juliol de 2019, a les 9’15 hores, a la 
Sala de Juntes del Rectorat, sota la presidència de la rectora, María 
Vicenta Mestre Escrivá, i amb l’assistència de les persones que s’indiquen a 
continuació, queda constituït en sessió ordinària el Consell de Govern de la 
Universitat de València.  
 
Assistents: (Amb vot) 
 
Rectora: María Vicenta Mestre 
Escrivá. 
 
Vicerectora d’Estudis i Política 
Lingüística: Isabel Vázquez 
Navarro 
 
Vicerector d’Ordenació Acadèmica 
i Professorat: Ernest Cano Cano 
 
Vicerector d’Estratègia, Qualitat i 
Tecnologies de la Informació: 
Joaquín Aldás-Manzano 
 
Vicerector d’Internalització i 
Cooperació: Carles Padilla 
Carmona 
 
Vicerectora d’Innovació i 
Transferència: Mª Dolores Real 
García 
 
Vicerector d’Economia i 
Infraestructures: Justo Herrera 
Gómez 
 
Vicerector de Projecció Territorial 
i Societat: Jorge Hermosilla Pla 
 
Vicerectora d’Igualtat, Diversitat i 
Sostenibilitat: Elena Martínez 
García 
 
Vicerector de Cultura i Esport: 
Antonio Ariño Villarroya 

 
Vicerectora d’Ocupació i 
Programes Formatius: Mª Adela 
Valero Aleixandre 
 
Delegada de la rectora per a 
estudiantes i estudiants: 
Mercedes Elizalde Monteagudo 
 
Gerent: Juan Vicente Climent Espí 
 
Secretària General: Maria Elena 
Olmos Ortega 
 
Vicedegana Fac.  Filosofia i C. 
Educació: Elena Cantarino Suñer 
 
Degana Fac. Filologia, Traducció i 
Comunicació: Amparo Ricós Vidal 
 
Degana Fac. Psicologia: Mª Dolores 
Sancerni Beitia 
 
Degà Fac. Medicina i Odontologia:  
Francisco Javier Chorro Gascó 
 
Degà Fac. Infermeria I Podologia: 
Antonio Merelles Tormo 
 
Degana Fac. Química: Adela Mauri 
Aucejo 
 
Degà Fac. Farmàcia: Juan Carlos 
Moltó Cortés 
 
Directora ETS Enginyeria: Paula 
Marzal Doménech 
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Degà Fac. Dret: Francisco Javier 
Palao Gil 
 
Degà Fac.  Economia: José Manuel 
Pastor Monsalves. 
 
Degà Fac. Ciències Socials: Albert 
Moncusí Ferré 
 
Representant departaments: 
Cristina Buigues González (en 
funcions) 
 
Representant departaments: 
Joaquin Martín Cubas 
 
Representant departaments: Silvia 
Rueda Pascual 
 
Representant Instituts 
universitaris: Santiago Noguera 
Puchol 
 
PDI Fac. Medicina i Odontologia: 
José Manuel Almerich Silla 
 
PDI Fac. C. Socials: María José 
Aradilla Marqués 
 
PDI Fac. Física: Pascuala García 
Martínez 
 
PDI Fac. C. Biològiques: María José 
Lorente Carchano 
 
PDI Fac. Filologia, Traducció i 
Comunicació: Sergio Maruenda 
Bataller 
 
PDI Fac. C. Matemàtiques: Juan 
Luis Monterde García-Pozuelo 
 
PDI Fac. Dret: Jesús Olavarría 
Iglesia 
 

PDI Fac. Magisteri: Miquel Ángel 
Oltra Albiach 
 
PDI Fac. Dret: Jacinto Pablo 
Quinzá Redondo 
 
Estudiant Fac. Dret: Julio Saiz 
Lahiguera 
 
PAS CM. Rector Peset: Carlos 
Javier López Benedi 
 
PAS Servei Informàtica: Gabriel 
Aparicio i Pla.  
 
Coordinadora AGE: Laura Barrios 
Oliver  
 
(sense vot): 
 
Degà Fac. Geografia i Història: 
Josep Montesinos Martínez 
 
Degà Fac. Ciències de l’Activitat 
Física i Esport: Salvador Llana  
Belloch 
 
Degà Fac. Fisioteràpia: Antonio 
Alberola Aguilar 
 
Degà Fac. Magisteri: Óscar 
Barberá Marco 
 
Degà Fac. Física: Jorge Vidal 
Perona 
 
Degà Fac. Ciències Matemàtiques: 
Juan Luis Monterde García-
Pozuelo  
 
Degana Fac. Ciències Biològiques: 
Carmen Baño Aracil 
 
President Junta PDI: Julián Sanz 
Hoya 
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 President Junta PAS: Pedro 
Cabrera Juan 

 
------------ 

 
per a tractar els punts del següent 
 

ORDRE DEL DIA: 
 

1.  Aprovació, si escau, de l’acta del Consell de Govern de 20 de juny de 
2019. 
2. Informe de la rectora. 
3. Concessió, si escau, de Medalla de la UV, a títol pòstum, a Fernando 
Sapiña Navarro. 
4. Aprovació, si escau, de nomenament de Dr. Honoris Causa a En Barry 
Barish. 
5. Aprovació, si escau, de proposta de nomenament de director de l’Escola 
de Doctorat de la UV. 
6. Modificació, si escau, del reglament de règim intern de l’Escola de 
Doctorat. 
7. Concessió, si escau, de premis extraordinaris de Doctorat, curs 
2018/2019. 
8. Aprovació, si escau, d’activitats de reconeixement de crèdits per 
participació universitària, per al curs acadèmic 2019/2020. 
9. Aprovació, si escau, de nou programa de doble grau en ADE per la 
Universitat de València i en Estudis Estrangers, especialitat “Gestió de 
projectes i programes internacionals” per la Universitat RANEPA (Russian 
Presidential Academy of National Economy and Public Administration). 
10. Aprovació, si escau, del calendari de processos de gestió acadèmica i 
administrativa (Servei de Recursos Humans PDI i Servei d’Estudiants). 
11. Aprovació, si escau, de pròrroga de comissió de serveis per al curs 
2019/2020. 
12. Aprovació, si escau, de canvi de dedicació a temps parcial. 
13. Aprovació, si escau, de convocatòria de perfils i tribunals de places de 
professorat contractat doctor (promoció de professora ajudant que 
esgota el seu contracte de gener a octubre de 2020). 
14. Aprovació, si escau, de convocatòria de perfils i tribunals de places de 
professorat titular d’universitat (promoció del professorat ajudant que 
esgota el seu contracte de gener a octubre de 2020). 
15. Aprovació, si escau, de proposta d’assignació de retribucions 
addicionals de PDi funcionari (complement autonòmic, anualitat 2019. 
16. Concesió, si escau, de venia docendi a professorat de centres adscrits.   
17. Informe sobre el Pla d’Ordenació Docent 2018/2019. 
18. Aprovació, si escau, de la modificació del barem de selecció del 
professorat ajudant doctor de la Facultat de Dret. 
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19. Adhesió, si escau, de proposta de creació d’àrea de coneixement de 
Logopèdia. 
20. Aprovació, si escau, de proposta de creació de l’Institut Universitari de 
Biotecnologia i Biomedicina –BIOTECMED- de la Universitat de València.  
21. Aprovació, si escau, de reglament de la Comissió de Sostenibilitat.  
22. Modificació, si escau, del reglament de règim intern del departament 
de Fisiologia. 
23. Autorització, si escau, per a la signatura de convenis de col·laboració: 
24. Aprovació, si escau, de programa d’ajudes d’esportistes d’alt nivell, alt 
rendiment, èlit i integrants de seleccions universitàries, curs 2019/2020. 
25. Aprovació, si escau, de propostes de modificació de reglament 
d’execució pressupostària. 
26. Aprovació, si escau, de l’acord per a la revisió del component 
compensatori del complement específic, en aplicació de l’art. 3.2 del RD 
24/2018. 
27. Torn obert de paraules. 
 

----------- 
 
Excusen la seua assistència els membres següents: 
 
. Vicerector d’Investigació: Carlos Hermenegildo Caudevilla. 
. PAS Servei Informàtica: Fuensanta Doménech Roda 
 
Atès que hi ha el quòrum suficient per a la celebració vàlida de la reunió, la 
rectora declara oberta la sessió i es passa a tractar els punts de l’ordre del 
dia. 
 
Punt 1. Aprovació, si escau, de l’acta del Consell de Govern de 20 de juny 
de 2019. 
 
La rectora presenta l’assumpte i fa referència a la documentació que hi ha 
en l’Aula Virtual. 
 
La secretària general informa que els annexos que es van incloure al punt 
10 de l’ordre del dia sobre llicències per període sabàtic, de l’acord 
132/2019, corresponien a les valoracions prèvies que es van fer, en lloc 
de les definitives i que, encara que no canvia la proposta d’adjudicació es 
canviaran a la documentació. 
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
 
Per assentiment dels membres del consell, es pren l’acord següent: 
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ACGUV 155/2019. “Aprovar l’acta del Consell de Govern 
de 20 de juny de 2019.” 

 
Punt 2. Informe de la rectora.  
 
La rectora indica que al llarg del darrer mes s’ha produït l’elecció de nous 
rectors i rectores en les universitats espanyoles, com el professor Emilio 
Lora-Tamayo que ha estat nomenat nou rector de la Universitat Camilo 
José Cela, i el professor Vicente Navarro de Luján al front de la valenciana 
Universidad CEU Cardenal Herrera, substituint així la rectora Rosa Visiedo 
Claverol que ha estat nomenada, al seu temps, nova rectora de la 
Universidad CEU San Pablo, a Madrid.  
 
Igualment, a la Universidad de Cádiz, el professor Francisco Piniella 
Corbacho ha estat elegit nou rector d’eixa institució universitària andalusa.  
 
Pel que fa als nomenaments institucionals, la rectora informa que la 
Generalitat Valenciana ha nomenat com a secretari autonòmic 
d’Universitats el catedràtic de Psiquiatria de la nostra Universitat, Rafael 
Tabares Seisdedos, a qui desitja el major dels encerts en aquesta tan alta 
responsabilitat que ha assumit.  
 
També el catedràtic de la nostra Facultat de Medicina i Odontologia, 
professor Andrés Cervantes, ha estat elegit nou president de la Societat 
Europea d’Oncologia.  
 
Respecte al reconeixement a las persones, felicita a les següents: 
. El professor Javier Calpe Maravilla, del departament d’Enginyeria 
Electrònica de l’Escola Tècnica Superior d’Enginyeria de la Universitat de 
València, per haver estat guardonat amb el premi Teleco Honoris Causa en 
la Nit de les Comunicacions Valencianes. 
 
. Els quatre estudiants de la nostra Universitat, per haver estat guardonats 
amb les beques de La Caixa per a estudis de doctorat: 
 . Llorenç Espinosa 
 . Maria Grau 
 . Pablo Martí 
 . José Alfonso Soto. 
 
. L’estudiant de Criminologia, Javier Cerezo, campió d’Espanya d’arc de 
politges o compost, per haver estat seleccionat per a representar la 
selecció universitària espanyola en la Universiada d’Estiu de 2019, a 
Nàpols, Itàlia.  
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. La professora Maria Gómez, experta en restauració de pintura cremada i 
doctora en Belles Arts, que tanca la temporada del MuVim amb la 
instal·lació “Involució”. 
 
A continuació, la rectora informa sobre els nomenaments següents: 
 
. La catedràtica de Física Teòrica de la UV, ha estat elegida nova directora 
de l’Institut de Física Corpuscular (IHIC), centre mixt de la Universitat de 
València i el Consejo Superior d’Investigaciones Científicas (CSIC). 
 
. La professora de la Facultat de Dret, María José Vaño, ha estat elegida 
nova directora del IUDESCOOP, l’Institut Universitari d’Investigació en 
Economia Social, Cooperativisme i Emprenedoria. L’acompanya en la 
Direcció el professor de la Facultat d’Economia Manuel Monreal Garrit, com 
a nou secretari.  
 
A totes i tots ells els millors desitjos i la felicitació institucional de la 
nostra Universitat.  
 
En l’apartat d’actualitat de gestió i política universitària, la rectora informa 
que per felicitar i reconèixer l’esforç de les i els estudiants preuniversitaris, 
el passat dia 21 de juny, celebràrem a la Universitat el reconeixement als 
25 millors expedients de les PAU als tribunals de la nostra Universitat.  
 
El resultat de la preinscripció evidencia que, un any més, ha estat coberta 
la totalitat de les 8.750 places ofertades en primer curs en les 56 
titulacions de grau i 6 dobles titulacions de la Universitat de València. 
D’aquests graus, 25 compten  amb una nota de tall superior a 10, situant-
se 9 d’elles entre les 15 titulacions amb les notes de tall mes elevades de 
la Comunitat Valenciana. 
 
El 61’73% de les estudiantes i estudiants admesos a la nostra Universitat 
no han estat en la primera titulació que preferien en el seu procés de 
preinscripció universitària. 
 
Pel que fa a la titulació de nova oferta, Intel·ligència i Analítica de Negocis, 
arranca amb una gran demanda i una nota de tall de l’11,416, en línia amb 
les titulacions llançades els darrers cursos com són Ciència de Dades i 
Ciències Gastronòmiques, que se centren en les noves demandes de la 
societat, així com la creixent oferta de dobles titulacions i dobles graus 
internacionals. 
 
Aquestes dades ens permeten afirmar un ajust total de la nostra oferta a 
la demanda de les i els estudiants. Una demanda que no satisfem 
plenament, atès que comptem amb una elevada llista d’espera de 29.981 
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estudiants. Així doncs, podem afirmar amb orgull, que continuem 
presentant una oferta que dóna resposta a les demandes de la societat 
valenciana i ho fem gràcies al treball diari de milers de persones, tant en 
l’àmbit de la docència com en l’administració i els serveis que fan possible 
que la nostra siga una de les primeres universitats de l’Estat, no sols per 
volum d’estudiants sinó per disposar d’una acurada oferta que satisfà a la 
societat. Això és el que, en definitiva, ens correspon fer com a universitat 
pública.  
 
Les dades de l’Informe d’Inserció Laboral de les persones titulades en la 
segona i tercera promoció de grau presentades el passat 15 de juliol per 
UVOcupació evidencia una taxa d’activitat del 85% dels nostres graduats i 
graduades, amb un 71,1% d’inserció laboral. D’aquests, vora el 60% 
compta amb un lloc de treball ajustat al seu nivell d’estudis i titulació i una 
de cada quatre persones disposa d’un contracte estable. Aquestes dades 
mostren, d’una banda, que en un context laboral complex per als i les 
joves cursar estudis universitaris, com ja evidencien diferents estudis, 
suposa  una major capacitat d’inserció professional.  
 
Podem estar orgullosos de l’increment de 9 punts en la taxa d’ocupació, 
en línia amb l’evolució del mercat de treball, però no ens podem trobar ni 
satisfetes ni satisfets amb la dimensió de treball precari que suposa d’una 
banda la inestabilitat laboral i d’altra, el nivell retributiu. 
 
Eixe és un dels reptes que ha de fer front el nou govern que esperem que 
prompte es constituesca. 
 
D’aquestes dades i d’aquests reptes, la rectora indica que va tenir la 
possibilitat d’intercanviar opinions i traslladar-li la nostra visió i 
reivindicació a la ministra de Treball, Seguretat Social i Migracions, 
Magdalena Valerio, que junt al molt honorable president de la Generalitat 
Valenciana participaren en l’acte inaugural del XIII Congrés Espanyol de 
Sociologia, en el qual la doctora honoris causa per la nostra Universitat, 
Maria Angeles Durán, pronuncià una interessant conferència “El cuidatoriat. 
Una classe social emergent en les societats avançades”. 
 
Societats avançades com la nostra que ha de continuar donant passos 
endavant, com el Protocol d’Atenció a la Identitat i a l’Expressió de Gènere 
que, aprovat per aquest Consell de Govern, va ser presentat el passat dia 
26 de juny junt al director general de l’Agència Valenciana d’Igualtat en la 
Diversitat, José de Lamo. 
 
Pel que fa a la recerca, informar que a finals de juny va començar a 
funcionar el Laboratori de Radiofreqüència d’Alt Gradient de la Instal·lació 
d’Investigació en Física Mèdica (IFIMED) en l’Institut de Física Corpuscular 



 
 
Universitat de València. CONSELL DE GOVERN 23 DE JULIOL DE 2019. 
 

-8- 

(IFIC). Un laboratori que és el resultat de la cooperació acadèmica entre 
institucions europees, valencianes i de la resta d’Espanya.  
 
De tot arreu del món es reuniren més de 300 propostes d’investigadors i 
investigadores de més de 200 universitats del món que analitzaren les 
figures femenines als llibres de text i manuals i les aportacions que 
realitzaren als diferents camps artístics en el 29è Congrés Internacional 
Creadores en l’Educació Literària i Intercultural, congrés de l’Associació 
d’Estudis de Gènere i Sexualitats i el nostre departament de Didàctica de la 
Llengua i la Literatura que se celebrà per tercer cop en tres dècades a 
Espanya, a la nostra Facultat de Magisteri i en la inauguració del qual, al 
degà i a la nostra rectora acompanyà la vicepresidenta de la Generalitat, 
Mónica Oltra.  
 
Afegeix que a tot el Campus de Blasco Ibáñez s’acolliren els encontres de 
la 19è edició del Congrés Internacional en Matemàtica Industrial i Aplicada, 
ICIAM, que va reunir 4000 experts de la matemàtica de 100 països 
diferents, que participaren en quasi 1.500 xerrades i 27 conferències 
principals. Indica que és un orgull acollir a València aquest congrés, per 
primera vegada a Espanya. La presència del rei Felip, el president de la 
Generalitat i el ministre de Ciència, Innovació i Universitats és un exemple 
de la transcendència d’aquesta important trobada i a més a més, comunica 
que ha rebut un e-mail de la presidenta d’Andalusia felicitant-la pel treball. 
 
Indica que totes les trobades que tenen lloc en l’àmbit de la recerca, de la 
divulgació de la ciència i l’intercanvi d’experiències són importants, i dóna 
les gràcies a totes i tots els implicats en organitzar congressos, jornades i 
seminaris que ens permeten mostrar a la resta de companys i companyes 
de les universitats de tot el món que la nostra és una universitat pública 
valenciana, oberta al món, que té una gran potencialitat que s’evidencia en 
els indicadors que es presentaren al Claustre la darrera setmana. 
 
Una gran universitat que fa possible cada dia milers de persones 
compromeses i il·lusionades amb el nostre treball, malgrat els entrebancs 
legislatius i determinades restriccions que, poc a poc, es van alleugerint, 
però que encara condicionen la nostra activitat diària, especialment pel 
que fa a l’exercici de la nostra autonomia, capacitat de planificació i 
recursos de què disposem. 
 
D’altra banda indica que s’ha inaugurat la 36ena Universitat d’Estiu a 
Gandia amb la participació de l’alcaldessa de Gandia, Diana Morant, així 
com d’altres autoritats acadèmiques i polítiques. La conferència inaugural 
fou impartida per Margarita Soler, presidenta del Consell Jurídic Consultiu 
de la Comunitat Valenciana amb el títol “Democràcia i drets en un món 
global”. 
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A continuació, la rectora no vol fer referència a l’acord adoptat la darrera 
setmana al si de la Mesa Negociadora, atès que es tracta d’un punt que 
forma part de l’ordre del dia del consell de Govern d’avui, però si vol 
assenyalar que suposa una recuperació de millores retributives per al PAS, 
alhora que reafirma el compromís institucional d’estudiar i revisar el 
complement autonòmic del PDI. 
 
Transmet un missatge d’esperança i de confiança. Confiem en tenir un nou 
govern aquesta setmana que faça front als múltiples reptes als que ens 
hem d’enfrontar al sistema universitari públic. També en què la nova 
Conselleria amb competència en universitats supose un avanç en la nostra 
bona i positiva relació amb la Generalitat Valenciana, i en atenció a les 
diferents demandes que ja els hem traslladat i que ho farem novament, en 
una reunió amb tot l’equip de la Conselleria que mantindrà el Consell de 
Direcció de la Universitat de Valencia aquesta mateixa setmana. Setmana 
que inicia el compte enrere per a la fi d’aquest curs. Curs que finalitza però 
que ja està planificat i administrativament en marxa amb els processos de 
matrícula que començaren la passada setmana per a estudiants de nou 
ingrés i aquest passat dilluns per a estudiants de grau de segons i 
posteriors cursos. En marxa està també el procés de matrícula de màsters 
i de doctorats.  
 
Acaba informant que es va mantenir una reunió a Madrid amb el ministre 
de Ciència, Innovació i Universitats en la qual va participar el vicerector 
d’Internacionalització i Cooperació i 11 universitats espanyoles que formen 
part d’un dels 17 consorcis aprovats a nivell europeu per anar un pas més 
enllà del projecte Erasmus+. 
 
El nostre consorci FORTHEM, està integrat per les universitats de Mainz 
(Alemanya), Borgonya (França), Palermo (Itàlia), Latvia (Letònia), Opole 
(Polònia) i Jyväskyla (Finlàndia).  
 
A més a més, destaca també que continuem essent una de les principals 
universitats d’Europa en recepció d’estudiants Erasmus i liderem a Espanya 
la cooperació internacional universitària.  
 
Finalment, tot i que ho desitjarà en acabar aquest Consell de Govern, 
avança els seus millors desitjos per a aquestes pròximes vacances d’estiu 
perquè agafem forces per al curs que començarà, en el que complirem 
520 anys com a universitat valenciana i que encararem amb la mateixa 
il·lusió com si fórem una universitat acabada de crear. Perquè cada any 
renaix amb cada nou curs, la passió per la ciència, el coneixement, la 
investigació, la docència i la cultura que ens van fer triar aquesta manera 
de viure la vida que és ser universitaris i universitàries. 
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Seguidament, la secretària general comunica que els centres i 
departaments que han mostrat la seua conformitat amb l’actualització del 
seu reglament de règim intern, han estat els següents: 
. Facultat de Psicologia 
. Departament d’Anatomia i Embriologia Humana 
. Departament de Cirurgia 
. Departament d’Estomatologia 
. Departament de Fisiologia 
. Departament d’Història de la Ciència i la Documentació 
. Departament de Medicina 
. Departament de Patologia 
. Departament de Pediatria, Obstetrícia i Ginecologia 
 
Així, s’han actualitzat tots els reglaments de règim intern de centres i 
departaments, per la qual cosa la secretària general demana que conste en 
acta l’agraïment al personal de la Secretaria General i en especial, a 
Vicente Cortina pel seu treball. 
 
S’obre un torn d’intervencions.  
 
El degà de la Facultat de Ciències Matemàtiques expressa el seu agraïment 
personal i institucional a tota la Universitat i al Consell de Direcció i ho fa 
extensiu als centres i equips deganals per les facilitats i ajuda rebudes en 
l’organització del congrés internacional de la Matemàtica Industrial i 
Aplicada que es va celebrar del 15 al 19 de juliol. 
 
Punt 3. Concessió, si escau, de Medalla de la UV, a títol pòstum, a 
Fernando Sapiña Navarro. 
 
La secretària general presenta l’assumpte i fa referència a la documentació 
que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de València. Indica que aquesta 
proposta a títol pòstum, ha estat presentada per la Facultat de Química. 
Compleix tots els requisits juntament al reglament de medalles i compta 
amb el suport de la Facultat de Ciències Biològiques.  
 
S’obre un torn d’intervencions.  
 
La degana de la Facultat de Química destaca, de forma emocionada, les 
característiques de personalitat del candidat, del candidat que no es 
recullen en el currículum, com ara, la discreció, l’escolta, el seu gran sentit 
institucional i que va ser referència a la Facultat. Va fer una tasca molt 
important en divulgació científica, sent finalista de diversos premis 
europeus. Va participar en exposicions i en la càtedra de Divulgació 
Científica. Tenia passió per la cuina col·laborant amb Fernando Adrià i 



 
 
Universitat de València. CONSELL DE GOVERN 23 DE JULIOL DE 2019. 
 

-11- 

també en l’elaboració del grau en Ciències Gastronòmiques i en Tallers del 
Doctorat. Va fer de la química la seua vida i sempre va treballar en nom de 
la Universitat per la qual cosa és mereixedor de la Medalla i demana el vot 
favorable.  
 
Se sotmet a votació secreta la proposta i s’obté el següent resultat: 36 
vots a favor i 3 vots en blanc. Per tant, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 156/2019. “Concedir la Medalla de la Universitat, 
a títol pòstum, al Dr. Fernando Sapiña Navarro.” 

 
Punt 4. Aprovació, si escau, de nomenament de Dr. Honoris Causa a En 
Barry Barish. 
 
La vicerectora d’Estudis i Política Lingüística presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Afegeix que l’Institut de Física Corpuscular fa aquesta proposta 
amb el suport de la Facultat de Física i dels departaments d’Astronomia i 
Astrofísica, de Física Teòrica i de Física Atòmica, Molecular i Nuclear. Ta 
com estableix la nostra normativa, la proposta ha estat en informació 
pública i compta amb l’informe favorable, per unanimitat, de l’Escola de 
Doctorat.  Destaca que el Dr. Barish és professor emèrit a l’Institut de 
California. La seua contribució més important és en el camp de les ones 
gravitacionals i actualment treballa en el nou col·lisionador d’electrons a 
altes energies i en el bosón de Higgs. Ha rebut nombrosos reconeixements, 
a més del premi Nobel en Física i el Príncep d’Astúries. Per tant, opina que 
el nomenament del Dr. Barish com a doctor Honoris Causa per aquesta 
Universitat és inqüestionable. 
 
S’obre un torn d’intervencions.  
 
El professor Santiago Noguera, representant dels instituts universitaris, 
intervé pel que fa a la relació del Dr. Barry Barish amb l’Institut de Física 
Corpuscular. Afegeix que la primera vegada que va visitar València va ser 
en 2005 amb motiu del col·lisionador d’àtoms. Fa molt de temps que és 
un treballador de les ones gravitacionals i això obri un camp de nova Física 
on hi ha físics, astrofísics i altres investigadors. 
 
Se sotmet a votació secreta la proposta que obté 37 vots a favor i 2 vots 
en blanc. Per tant, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 157/2019. “Nomenar Doctor Honoris Causa per 
la Universitat de València al professor Dr, Barry Barish.” 
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Punt 5.  Aprovació, si escau, de proposta de nomenament de director de 
l’Escola de Doctorat de la UV. 
 
La vicerectora d’Estudis i Política Lingüística presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Indica que en compliment del reglament de l’Escola de Doctorat, 
la rectora ha de nomenar al director o directora, per un mandat de 4 anys, 
entre una proposta d’un màxim de tres candidats o candidates 
presentades per l’Escola de Doctorat a aquest Consell de Govern.  
 
El termini de presentació de candidatures va ser del 12 al 25 de juny. D. 
José Vicente Bagán va presentar la seua candidatura juntament amb el seu 
currículum investigador, el programa a desenvolupar en l’Escola de 
Doctorat una proposta d’equip, i amb l’aval de 35 coordinadors. La 
candidatura del professor D. José Vicente Bagán, va ser única i el Comitè 
de Direcció de l’Escola de Doctorat la va aprovar per unanimitat (39 vots a 
favor) i el va proposar al Consell de Govern.  
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
 
Se sotmet a votació secreta la proposta, que obté 35 vots a favor i 4 vots 
en blanc. Per tant, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 158/2019. “Aprovar el nomenament de D. José 
Vicente Bagán Sebastián, com a director de l’Escola de 
Doctorat, a proposta del Comitè de Direcció de 
l’esmentada Escola.” 

 
Punt 6. Modificació, si escau, del reglament de règim intern de l’Escola de 
Doctorat.  
 
La vicerectora d’Estudis i Política Lingüística presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València.  
 
Indica que l’única modificació que es proposa és en l’article 3.2. Òrgans 
unipersonals del reglament, perquè puguen existir dos vicedirectors o 
vicedirectores i no un, com ara. Aquesta proposta ve justificada per la 
conveniència de que en l’equip de l’Escola de Doctorat estiguen 
representades totes les branques del coneixement. D’aquesta manera, 
amb un director/a, dos vicedirectors/res i un secretari/a estaran incloses 
les cinc branques, agrupant les de ciències i arquitectura i enginyeria. 
També indica que eixa és la proposta d’equip que ha plantejat el professor 
Bagán en la seua candidatura com a director de l’Escola. La proposta que 
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es presenta inclou les recomanacions dels Serveis Jurídics i compta amb 
l’informe favorable de la Comissió d’Estatuts.  
 
S’obre un torn d’intervencions.  
 
El professor Jesús Olavarría sol·licita que conste en acta que són dos 
vicedirectors/es i no més. 
 
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 
unanimitat (39 vots a favor) es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 159/2019. “Modificar el reglament de règim 
intern de l’Escola de Doctorat, d’acord amb el text que 
s’adjunta com a annex.” Annex I.  

 
Punt 7. Concessió, si escau, de premis extraordinaris de doctorat, curs 
2018/2019. 
 
La vicerectora d’Estudis i Política Lingüística presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Explica el calendari i el procediment de presentació i resolució 
dels premis. Indica que el procediment de concessió d’aquests premis va 
començar el 18 de desembre amb l’aprovació de les bases reguladores i 
dels barems. A continuació, el 27 de desembre es va publicar la resolució 
convocant els premis. S’han de concedir 23 premis extraordinaris dividits 
àrees, algunes de les quals tenen 5 premis. El 12 de març es va publicar la 
llista d’admesos i exclosos i el 4 de juny la Junta Permanent de l’Escola de 
Doctorat va fer la proposta provisional dels premis, tenint en compte el fet 
per les àrees. A aquesta proposta es presentaren 5 al·legacions: 4 de 
Medicina i 1 de Dret, Ciències Polítiques i Criminologia, de les quals dues es 
van estimar parcialment, encara que no van modificar l’ordre de concessió. 
Finalment, el 9 de juliol la llista provisional passà a ser definitiva i es 
presentà al consell de govern.  
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds. 
 
Per assentiment dels membres del consell, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 160/2019. “Concedir premi extraordinari de 
doctorat, corresponent al curs acadèmic 2018/2019, als 
doctors i doctores  que tot seguit es relacionen, a proposta 
de la Junta Permanent de l’Escola de Doctorat:  
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Doctors/es Àrea 
Escudero Abenza, Miguel Física 
Sanchis Gual, Nicolás Física 
Zinojevs, Kirils Química 
Franch Gras, Lluís Biologia Cel·lular i Molecular 
Pastor Cantizano, Noelia Biologia Cel·lular i Molecular 
Mallebrera Simarro, Beatriz Farmàcia 
Tolosa Chelos, Josefa Farmàcia 
Gambardella, Valentina Medicina 
Cejalvo Andújar, Juan Miguel Medicina 
Muñoz Hidalgo, Lisandra Medicina 
Santas Olmeda, Enrique Medicina 
Torres Cuevas, María Isabel Medicina 
Martínez Herrera, Mª Teresa Odontologia 
Soto Rubio, Ana Lucila Psicologia 
Giraldó O’Meara, Martha Psicologia 
Suárez-Varela Maciá, Marta Economia i Sociologia 
Martínez Martínez, Beatriz Economia i Sociologia 
Lledó Benito, Josep Economia i Sociologia 
Del Val Talens, Paula Dret, CC. Polítiques i 

Criminologia 
Llopis Nadal, Patricia Dret, CC. Polítiques i 

Criminologia 
Ibañez Domingo, Melanie Geografia i Història 
Pérez Lambas, Fernando Filologia, Traducció i 

Comunicació 
Sanz Moreno, Raquel Filologia, Traducció i 

Comunicació 
 
Punt 8. Aprovació, si escau, d’activitats de reconeixement de crèdits per 
participació universitària, per al curs acadèmic 2019/2020. 
 
La vicerectora d’Estudis i Política Lingüística presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Indica que segons la normativa, els estudiants tenen dret al 
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reconeixement d’un màxim de 6 crèdits per participació estudiantil. 
Comenta que la proposta d’aquestes activitats es ja prou estable, encara 
que en la Comissió d’Estudis de Grau sempre s’obri un debat sobre el 
concepte i l’objectiu d’aquestes activitats. També dóna algunes dades 
sobre el nombre d’estudiants que incorpora aquests crèdits reconeguts 
per participació en el seu expedient. Finalment, indica quines són les noves 
activitats plantejades aquest curs i presenta l’informe emès per la 
Comissió en termes d’activitats favorables i no favorables. 
 
S’obre un torn d’intervencions.  
 
La directora del departament d’Informàtica, Silvia Rueda, proposa que per 
al proper any, aparega un apartat específic sobre la igualtat de gènere, per 
potenciar-la més. 
 
La vicerectora d’Estudis i Política Lingüística contesta que el tema de la 
igualtat del gènere es té molt en compte en aquestes activitats, ja que hi 
ha una assignatura i activitats de solidaritat, a més d’altres programes de 
voluntariat.  
 
La directora del departament d’Informàtica planteja agrupar totes les 
activitats relacionades amb la igualtat de gènere en un únic apartat perquè 
tinguen més visibilitat. 
 
El degà de la Facultat de Medicina i Odontologia considera que convindria 
distingir entre activitats de participació i cursos de participació, perquè 
quede clara la seua distinció.   
 
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 
unanimitat (39 vots a favor), es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 161/2019. 
1) Aprovar les activitats de reconeixement de crèdits per 

participació universitària per al curs 2019/2020, que 
s’adjunten com a annex. 

2) Informar desfavorablement les activitats de 
reconeixement de crèdits per participació universitària, 
per al curs 2019/2020, que s’adjunten com annex, a 
proposta de la Comissió d’Estudis de Grau. Annex II. 
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Punt 9. Aprovació, si escau, de nou programa de doble grau en ADE per la 
Universitat de València i en Estudis Estrangers, especialitat “Gestió de 
projectes i programes internacionals” per la Universitat RANEPA (Russian 
Presidential Academy of National Economy and Public Administration). 
 
La vicerectora d’Estudis i Política Lingüística presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Indica que la proposta va ser aprovada per assentiment en la 
Comissió d’Estudis de Grau i té l’aprovació de la Junta de Centre i la CAT 
d’ADE. La documentació inclou una memòria i el conveni amb l’altra 
universitat i remarca la importància de la taula de reconeixements on 
s’indica què ha de cursar cada estudiant en cada universitat i què se li 
reconeix. Aquest programa suposa la mobilitat de dos estudiants cada any. 
Els estudiants de la nostra Universitat cursaran 1r i 2n curs en la 
Universitat de València i 3r i 4t en RANEPA, i els estudiants de RANEPA 
faran 1r i 4t a Rússia i 2n i 3r curs a la nostra Universitat. Finalment, 
felicita a la Facultat d’Economia perquè amb aquesta seran 13 les 
titulacions de doble grau internacional d’eixe centre, i agraeix el seu treball 
i el seu compromís amb aquests programes que suposen una magnífica 
opció al nostre estudiantat. 
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
 
Per assentiment dels membres del consell, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 162/2019. “Aprovar el nou programa de doble 
grau internacional en Administració i Direcció 
d’Empreses per la Universitat de València i en Estudis 
Estrangers, especialitat Gestió de projectes i programes 
internacionals per la Universitat RANEPA (Russian 
Presidential Academy of National Economy and Public 
Administration) i aprovar, per a la seua subscripció, el 
conveni corresponent entre les dues universitats, d’acord 
amb la documentació que s’adjunta com a annex”. Annex 
III. 

 
Punt 10. Aprovació, si escau, el calendari de processos de gestió 
acadèmica i administrativa (Servei de Recursos Humans PDI i Servei 
d’Estudiants). 
 
El vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Indica que el calendari és doble (del Servei de Recursos Humans 
PDI i del Servei d’Estudiants) i afegeix que la seua finalitat és la 



 
 
Universitat de València. CONSELL DE GOVERN 23 DE JULIOL DE 2019. 
 

-17- 

transparència dels processos administratius i la previsió de dates. Tant la 
Comissió d’Estudis de Grau, com la de Postgrau i la Comissió de 
Professorat ho han informat favorablement. El que es presenta és una 
actualització de dates i demana la seua aprovació.  
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
 
Per assentiment dels membres del consell, es prenen els acords següents: 
 

ACGUV 163/2019. “Aprovar el calendari de processos de 
gestió acadèmica i administrativa per al curs 2019-2020 
del Servei de Recursos Humans PDI, que s’adjunta com a 
annex”. Annex IV. 
 
ACGUV 164/2019. “Aprovar el calendari de processos de 
gestió acadèmica i administrativa per al curs 2019-2020, 
del Servei d’Estudiants, que s’adjunta com a annex”. 
Annex V. 

 
Punt 11. Aprovació, si escau, de pròrroga de comissió de serveis per al 
curs 2019/2020. 
 
El vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Indica que aquesta proposta compta amb l’informe favorable de 
la Comissió de Professorat. 
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
 
Per assentiment dels membres del consell, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 165/2019. “Concedir pròrroga de comissió de 
serveis al professor Julio Jorge Fernández Garrido, del 
departament d’Infermeria de la Universitat de València. 
Estudi General, per a prestar els seus serveis a la 
Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública, durant el 
curs acadèmic 2019-2020.” 

 
Punt 12. Aprovació, si escau, de canvi de dedicació a temps parcial.  
 
El vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Afegeix que es compleixen els requisits i s’aporten els informes 



 
 
Universitat de València. CONSELL DE GOVERN 23 DE JULIOL DE 2019. 
 

-18- 

favorables de la Comissió de Professorat, del Servei de Recursos Humans 
PDI i del departament d’Economia Aplicada. 
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds. 
 
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 
unanimitat (37 vots a favor), es pren  l’acord següent: 
 

ACGUV 166/2019. “Aprovar la sol·licitud de canvi de 
dedicació a temps parcial del professor TU Prudencio 
Muñiz Rodríguez, adscrit al departament d’Economia 
Aplicada.” 

 
Punt 13. Aprovació, si escau, de convocatòria de perfils i tribunals de 
places de professorat contractat doctor (promoció de professorat ajudant 
que esgota el seu contracte de gener a octubre de 2020) 
 
El vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Indica que amb aquesta convocatòria i la del punt següent de 
l’ordre del dia,  tret d’algunes excepcions, acaba el procés de promoció. La 
Comissió de Professorat va revisar tota la documentació i va informar 
favorablement les propostes.  
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
 
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 37 
vots a favor, cap en contra i 1 abstenció, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 167/2019. “Aprovar la convocatòria, perfils i 
tribunals de places de professorat contractat doctor, que 
s’adjunten com a annex, corresponents a la promoció del 
professorat ajudant doctor que esgota el seu contracte de 
gener a octubre de 2020.” Annex VI. 
 

Punt 14. Aprovació, si escau, de convocatòria de perfils i tribunals de 
places de professorat titular d’universitats (promoció del professorat 
ajudant que esgota el seu contracte de gener a octubre de 2020). 
 
El vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Afegeix que compta amb l’informe favorable de la Comissió de 
Professorat.  
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
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Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 37 
vots a favor, cap en contra i 1 abstenció, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 168/2019. “Aprovar la convocatòria, perfils i 
tribunals de places de professorat titular d’universitat, 
que s’adjunten com a annex, corresponents a la promoció 
del professorat ajudant doctor que esgota el seu contracte 
de gener a octubre de 2020.” Annex VII. 

 
Punt 15. Aprovació, si escau, de proposta d’assignació de retribucions 
addicionals de PDI funcionari (complement autonòmic, anualitat 2019). 
 
El vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Indica que es tracta d’aprovar la proposta d’assignació de 
diferents complements corresponents al 2019 i trametre-la a l’AVAP. 
Afegeix que s’ha comunicat als interessats la resposta a les al·legacions 
presentades.  
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
 
Per assentiment dels membres del consell, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 169/2019.  
“1. Aprovar la proposta d’assignació de complement 
autonòmic per a l’exercici 2019, referida al professorat 
consignat a l’annex I.  
 
2. Trametre a l’AVAP les relacions de professorat que han 
demanat retribució addicional pel concepte de l’article 24 
(Mobilitat), d’acord amb els annexos II i III. 
 
Annex II. Conté la relació de professorat i estades que 
arriben a 180 dies amb estades iguals o superiors a 15 dies, 
i que es gaudiren en el període comprès entre l’1 de gener 
de 2012 i el 31 de desembre de 2018, en universitats o 
altres centres docents o investigadors.  
Annex III. Conté la relació de professorat que no compleix 
els requisits  per a aparèixer a l’annex II. 
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3. En tot el cas les sol·licituds dels interessats es trametran 
a l’AVAP juntament amb la documentació aportada per a 
la seua consideració. 
 
4. Delegar en el Vicerector d’Ordenació Acadèmica i 
Professorat l’elaboració de la proposta d’acord de 
retribucions addicionals per al professorat que presente 
sol·licitud per a l’exercici 2019 d’ara endavant, en 
aplicació de la base cinquena de la convocatòria, aprovada 
per resolució del Rectorat de la Universitat de València de 
18 de febrer de 2019.” Annex VIII. 

 
Punt 16. Concessió, si escau, de venia docendi a professorat de centres 
adscrits.  
 
El vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Afegeix que totes les sol·licituds compleixen els requisits i tenen 
informe favorable dels departaments corresponents.  
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
 
Per assentiment dels membres del consell, es pren l’acord següent: 

 
 ACGUV 170/2019. “Concedir venia docendi al 
professorat que tot seguit s’esmenta per a impartir 
docència en centres adscrits, corresponent al curs 2019-
2020: 

PROFESSORAT CENTRE ASSIGNATURA 
Esperanza Such Taboada EU Infermeria La 

Fe 
Farmacologia 

Martina Valenzuela 
Anguita 

EU Infermeria La 
Fe 

Infermeria 
Médico 
Quirúrgica II 

Ana Mar Bueno EDEM  Escuela 
Empresarios 

Història 
Econòmica de la 
Empresa (GA i 
GB) 

María López-trigo Reig EDEM Escuela de 
Empresarios 

Fonaments 
d’Investigació de 
Mercats 
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Colin Donaldson EDEM Escuela de 
Empresarios 

. Incorporació als 
Estudis d’ADE 
. Cultura 
Emprenedora. 
. Creativitat i 
innovació 

Alexandre Perrin EDEM Escuela de 
Empresarios 

Direcció 
d’Empreses 
Internacionals 

Lluis Roca Pérez EDEM Escuela de 
Empresarios 

Direcció de la 
Producció i de les 
Operacions 

Miguel Bolivar Tejedo EDEM Escuela de 
Empresarios 

Dret Mercantil” 

 
Punt 17. Informe sobre el Pla d’Ordenació Docent 2018/2019. 
 
El vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Indica que l’informe de la Comissió de Professorat és un informe 
global positiu sobre la revisió de desequilibris del POD. Afegeix que l’any 
passat es va adoptar el compromís de prioritzar l’atenció sobre els 
desequilibris del professorat associat i que aquests es pogueren solucionar 
el més aviat possible. Amb aquesta filosofia, en novembre, es començà a 
treballar amb el Servei d’Informàtica per tal de millorar el procediment i 
depurar els problemes en les aplicacions i d’explotació i aconseguir més 
fiabilitat en la detecció dels desequilibris. Bàsicament aquests problemes 
s’han aclarit, però es continua treballant per millorar el procediment. 
 
Els principals desequilibris detectats s’han dividit entre professorat 
associat no assistencial i la resta de la plantilla. S’ha comparat les hores de 
dedicació contractual i les reflectides en el POD del curs 2018/2019 de 
1533 professores i professors associats, dels quals hi ha 83 situacions de 
superàvit de POD respecte a la dedicació docent teòrica i 87 situacions de 
dèficit. Per tant, el 89% del professorat associat no té desequilibris 
detectats. 
 
En el cas del superàvit, correspon a dificultats en la càrrega del Pràcticum 
clínic en POD, a contractes que s’inicien tard, canvis de dedicació 
sobrevingudes per substitucions de docència i hi ha 21 situacions que 
requereixen informació addicional dels departaments implicats. 
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Pel que fa al professorat de plantilla, dels 3090 registres, s’han detectat 
156 situacions de superàvit i 131 de dèficit. Per tant el 91% està 
equilibrat. Respecte del superàvit, el Pràcticum clínic presenta el mateix 
problema esmentat anteriorment. Hi ha 58 situacions de professorat que 
no ha fet ús de les seues reduccions docents i un 40% s’haurien de 
contrastar amb els departaments. 
 
En l’informe hi ha unes recomanacions de millora, com en l’any anterior, 
per ajustar l’OCA i el POD i es lliuraran als departaments els desequilibris 
detectats per a la seua anàlisi i plantejament de solucions futures. Es 
prosseguirà amb l’actuació coordinada dels serveis per a agilitzar el 
procediment i fer-lo més fiable.  
 
S’obre un torn d’intervencions.  
 
El professor Jesús Olavarria felicita el vicerector i el seu equip per l’informe 
tan complet però opina que s’haurien de concretar les reduccions 
discrecionals de docència.  
 
El degà de la Facultat d’Infermeria i Podologia agraeix l’esforç al 
departament d’Infermeria. 
 
Finalment la rectora anima a continuar en la línia iniciada pel Vicerectorat.  
 
Per assentiment dels membres del consell, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 171/2019. “Fer seu i aprovar la proposta de la 
Comissió de Professorat de 6 de juliol de 2019,  d’informe 
global positiu del Pla d’Ordenació Docent del curs 
2017/2018, amb les precisions, justificacions i 
recomanacions incloses en l’informe que s’adjunta com a 
annex.” Annex IX. 

 
Punt 18. Aprovació, si escau, de la modificació del barem de selecció del 
professorat ajudant doctor de la Facultat de Dret.  
 
El vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Indica que es presenta una modificació puntual en els punts 
1.2.g) i 1.3.b), ja que es va detectar una incoherència entre el model del 
barem marc aprovat i el de la Facultat de Dret en el primer punt i en el 
segon una falta de correspondència de puntuacions. 
 
S’obre un torn d’intervencions. 
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El degà de la Facultat de Medicina i Odontologia opina que seria convenient 
revisar els barems del professorat ajudant doctor perquè hi ha carències 
importants i també hauria de millorar l’aplicació informàtica per a facilitar 
la tasca.  
 
El vicerector opina que seria raonable treballar amb les Facultats que han 
detectat aquestes mancances. Respecte de l’aplicació informàtica es 
tindrà en compte la proposta.  
 
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 
unanimitat (40 vots a favor), es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 172/2019. “Modificar el barem per a la selecció 
de professorat ajudant doctor de la Facultat de Dret en els 
termes següents: 
. Ítem 1.2.g) Títols Postgraus propis: en la segona línia on 
diu “0,5 punts per màster amb un mínim de 60 crèdits” ha 
de dir: “0,25 punts per màster amb un mínim de 60 
crèdits”. 
. Ítem 1.3.b) Docència en títols propis. En la primera línia 
on diu “fins a 0,025 punts/hora…” ha de dir: “fins a 0,005 
punts/hora…” 
El barem resultant d’aquestes modificacions s’adjunta 
com a annex.” Annex X. 
 

Punt 19. Adhesió, si escau, de proposta de creació d’àrea de coneixement 
de Logopèdia 
 
El vicerector d’Ordenació Acadèmica i Professorat presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Indica que la Facultat de Psicologia ha demanat donar suport al 
document aprovat en la Conferència de degans de Logopèdia de les 
Universitats Espanyoles d’aprovació de l’àrea de coneixement de 
Logopèdia. 
 
S’obre un torn d’intervencions. 
 
La degana de la Facultat de Psicologia justifica la proposta. Indica que els 
estudis començaren en la Universitat Complutense en 1992 i en la nostra 
Universitat en 1999. En aquests moments els estudis de Logopèdia 
s’imparteixen en 16 universitats espanyoles i per tant, la creació de l’àrea 
és necessària per impulsar la recerca i la provisió de places amb perfil. 
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Per assentiment dels membres del consell, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 173/2019. “Donar suport al document de petició 
de creació de l’àrea de coneixement de Logopèdia, aprovat 
en la reunió anual de la Conferència de degans/es de 
Logopèdia de les Universitats Españoles (CDLUE) de l’1 
de juny de 2018 que s’adjunta com a annex.” Annex XI. 

 
Punt 20. Aprovació, si escau, de proposta de creació de l’Institut 
Universitari de Biotecnologia i Biomedicina –BIOTECMED- de la Universitat 
de València.  
 
La vicerectora d’Innovació i Transferència presenta l’assumpte, en 
absència del vicerector d’Investigació i fa referència la documentació que 
hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de València. Indica que el consell de 
govern del 21 de maig va iniciar l’expedient de creació d’aquest institut i 
el 3 de juny es va obrir el període d’al·legacions d’un mes, on no s’ha 
presentat cap. 
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
 
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 
unanimitat dels membres (39 vots a favor), es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 174/2019. “Informar favorablement sobre la 
creació de l’Institut Universitari de Biotecnologia i 
Biomedicina –BIOTECMED- de la Universitat de 
València, l’expedient del qual s’adjunta com a annex.” 
Annex XII. 

 
Punt 21. Aprovació, si escau, de reglament de la Comissió de 
Sostenibilitat.  
 
La vicerectora d’Igualtat, Diversitat i Sostenibilitat presenta l’assumpte i fa 
referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de 
València. Indica que, continuant el treball que va començar la vicerectora 
Clara Martínez, creadora del primer projecte de Campus Sostenible, la 
Comissió ha treballat en el segon projecte per tal d’implantar 17 objectius 
en el camp de la sostenibilitat. Una vegada aprovat el reglament, es faran 
dues crides per fer les propostes pertinents i desenvolupar un projecte 
molt ambiciós per a tota la comunitat universitària, treballant el 17 
objectius amb 17 compromisos. Començarà a treballar a partir de l’1 de 
setembre. Aquesta proposta compta amb l’informe dels Serveis Jurídics i 
de la Comissió d’Estatuts.  
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S’obre un torn d’Intervencions. No hi ha sol·licituds.  
 
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 
unanimitat (40 vots a favor), es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 175/2019. “Aprovar el reglament de la Comissió 
de Sostenibilitat de la Universitat de València, el text del 
qual s’adjunta com a annex.” Annex XIII. 

 
Punt 22. Modificació, si escau, del reglament de règim intern del 
departament de Fisiologia.  
 
La secretària general presenta l’assumpte i fa referència a la documentació 
que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de València. Indica que es 
tracta de la modificació dels articles 4 i 34 i compta amb els informes de 
la Comissió d’Estatuts, dels Serveis Jurídics i del departament de 
Fisiologia. 
 
S’obre un torn d’intervencions.  
 
El degà de la Facultat de Fisioteràpia intervé com a membre del 
departament. Indica que aquest departament imparteix docència al 
Campus dels Tarongers i al Campus de Burjassot-Paterna i es proposa que 
hi hagen dos coordinadors (un per cada Campus). 
 
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 
unanimitat (41 vots a favor), es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 176/2019. “Modificar els articles 4 i 34 del 
reglament de règim intern del departament de Fisiologia, 
d’acord amb el text resultant que s’adjunta com a annex.” 
Annex XIV. 

 
Punt 23. Autorització, si escau, per a la signatura de convenis de 
col·laboració.  
 
La vicerectora d’Innovació i Transferència, en absència del vicerector 
d’Investigació, presenta la proposta de conveni amb l’Institut 
Interuniversitari López Piñero d’Estudis Històrics i Socials sobre Ciència, 
Tecnologia, Medicina i Mediambient. 
 
A continuació, presenta les propostes de la seua àrea de treball. 
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Seguidament la vicerectora d’Ocupació i Programes Formatius presenta les 
propostes de convenis corresponents a la seua àrea, de pràctiques, un 
amb el Ministeri de Foment i altre amb el Ministeri de l’Interior. Explica les 
clàusules que fan referència a les obligacions de la Universitat en el 
pagament de la Seguretat Social. Afegeix que estem a l’espera de rebre 
contestació a la carta que la CRUE va lliurar al Ministeri, però ha arribat la 
proposta de redacció de la CRUE al voltant d’aquest punt. Proposa que es 
deixe la clàusula oberta. 
 
Igualment, el gerent presenta el conveni de col·laboració. amb 4 eixos, 
amb el Banc de Santander amb el que tenim relació des de fa anys, i 
comenta que es modificarà en el text la renovació expressa.  
 
Finalment, la secretària general presenta la proposta de conveni marc amb 
la Fundació per la Justícia que fomenta la justícia, la solidaritat i la 
reinserció social i laboral.  
 
Tots ells fan referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la 
Universitat de València.  
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
 
Per assentiment dels membres del consell, es prenen els acords següents: 
 

ACGUV 177/2019. “Aprovar, per a la seua subscripció, el 
conveni de col·laboració entre la Universitat de València. 
Estudi General i Jorge Muñoz Consultores, S.L.P, per a la 
creació de la càtedra Jorge Muñoz de Transparència, 
Segona Oportunitat i Dret Concursal, el text del qual 
s’adjunta com a annex.” Annex XV. 

 
ACGUV 178/2019. “Aprovar, per a la seua subscripció, el 
conveni de col·laboració entre la Universitat de València. 
Estudi General i la Fundació València Basquet 2000, 
Fundació de la Comunitat Valenciana, per al 
funcionament de la càtedra de Baloncesto i l’Alqueria del 
Basket, el text del qual s’adjunta com a annex.” Annex 
XVI. 
 
ACGUV 179/2019. “Aprovar, per a la seua subscripció, el 
conveni entre l’Agència Valenciana de la Innovació i la 
Universitat de València. Estudi General, per a la creació 
d’una unitat científica d’innovació empresarial en 
l’Institut de Física Corpuscular de l’esmentada 
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universitat, el text del qual s’adjunta com a annex.”Annex 
XVII. 
 
ACGUV 180/2019. “Aprovar, per a la seua subscripció, el 
conveni entre l’Agència Valenciana de la Innovació i la 
Universitat de València. Estudi General, per a la creació 
d’una unitat científica d’innovació empresarial en 
l’Institut de Ciència Molecular de l’esmentada universitat, 
el text del qual s’adjunta com a annex.”Annex XVIII. 
 
ACGUV 181/2019. “Aprovar, per a la seua subscripció, el 
conveni de cooperació entre la Universitat de València. 
Estudi General, a través de l’Institut Interuniversitari 
López Piñero d’Estudis Històrics i Socials sobre la 
Ciència, Tecnologia, Medicina i Mediambient i la 
Universitat d’Alacant, per al reconeixement del grup 
d’investigació en Història de la Ciència i Comunicació 
Científica de la Universitat d’Alacant, com a unitat 
associada a l’Institut Interuniversitari López Piñero,  el 
text del qual s’adjunta com a annex.” Annex XIX. 
 
ACGUV 182/2019. “Aprovar, per a la seua subscripció, el 
model de conveni entre el Ministeri de l’Interior i la 
Universitat de València. Estudi General, per al 
desenvolupament de pràctiques acadèmiques externes dels 
seus estudiants, el text del qual s’adjunta com a annex.” 
Annex XX. 

 
ACGUV 183/2019. “Aprovar, per a la seua subscripció, el 
model de conveni entre el Ministeri de Foment i la 
Universitat de València. Estudi General, per al 
desenvolupament de programes de cooperació educativa, 
el text del qual s’adjunta com a annex.” Annex XXI. 
 
ACGUV 184/2019. “Aprovar, per a la seua subscripció, el  
conveni de col·laboració entre la Universitat de València. 
Estudi General i el Banc de Santander, S.A, el text del 
qual s’adjunta com a annex.” Annex XXII. 
 
ACGUV 185/2019. “Aprovar, per a la seua subscripció, el  
conveni marc de col·laboració entre la Universitat de 
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València. Estudi General i la Fundació per la Justícia, el 
text del qual s’adjunta com a annex.” Annex XXIII. 

 
Punt 24. Aprovació, si escau, del programa d’ajudes d’esportistes d’alt 
nivell, alt rendiment, èlit i integrants de seleccions universitàries, curs 
2019/2020. 
 
El vicerector de Cultura i Esport presenta l’assumpte i fa referència a la 
documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la Universitat de València. 
Indica que aquesta proposta és recurrent tots els anys. Com a novetat, 
s’inclouen als integrants de les seleccions universitàries esportives.  
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
 
Per assentiment dels membres del consell, es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 186/2019. “Aprovar el programa d’ajudes 
d’esportistes d’alt nivell, alt rendiment, èlit i integrants de 
seleccions universitàries, corresponent al curs 2019/2020, 
que s’adjunta com a annex.” Annex XXIV. 

 
Punt 25. Aprovació, si escau, de propostes de modificació de reglament 
d’execució pressupostària.  
 
El gerent presenta dues modificacions al reglament d’execució 
pressupostària: les tarifes de l’Observatori Astronòmic i les del Servei 
d’Educació Física i Esports que inclouen la gratuïtat per al personal del Parc 
Científic i fa referència a la documentació que hi ha en l’Aula Virtual de la 
Universitat de València.  
 
S’obre un torn d’intervencions. No hi ha sol·licituds.  
 
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 
unanimitat (39 vots a favor), es prenen els acords següents: 
 

ACGUV 187/2019. “Informar favorablement sobre la 
modificació de les tarifes de l’Observatori Astronòmic i 
consegüent modificació del reglament d’execució 
pressupostària del 2019, per tal d’eliminar l’activitat: 
. Sessió d’observació amb el telescopi Grub, de l’edifici de 
Rectorat (fins a 4 hores) , i substituir-la per la nova: 
. “Nit d’ensomnis”, a 25 euros/ persona.” 
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ACGUV 188/2019. “Informar favorablement sobre les 
tarifes del Servei d’Educació Física i Esports, que 
s’adjunten com a annex, corresponents al curs 2019/2020 i 
consegüent modificació del reglament d’execució 
pressupostària del 2019.” Annex XXV. 

 
Punt 26. Aprovació, si escau, de l’acord per a la revisió del component 
compensatori del complement específic, en aplicació de l’art. 3.2 del RD 
24/2018. 
 
El gerent presenta l’assumpte i fa referència a la documentació que hi ha 
en l’Aula Virtual de la Universitat de València. Afegeix que la Mesa 
Negociadora va aprovar la proposta per unanimitat i agraeix la bona 
disposició dels sindicats, ja que aplicant aquestes mesures l’acord suposa 
un avanç en els complements de la nostra Universitat.  
 
S’obre un torn d’intervencions. 
 
El president de la Junta de PAS transmet el seu agraïment, tant a la 
Universitat com als sindicats, per la negociació i arribar a un bon acord per 
a millorar les condicions de treball del personal d’administració i serveis.  
 
Se sotmet a votació la proposta. La votació es fa a mà alçada i per 
unanimitat (40 vots a favor), es pren l’acord següent: 
 

ACGUV 189/2019. “Aprovar l’acord que s’adjunta com a 
annex, per a la revisió del component compensatori del 
complement específic, en aplicació del article 3.2 del Reial 
Decret Llei 24/2018.” Annex XXVI. 

 
La rectora dóna l’enhorabona a tots els participants en la negociació per 
haver aconseguit aquest acord. 
 
Punt 27. Torn obert de paraules.  
 
La directora del departament d’Informàtica, Silvia Rueda, s’acomiada dels 
membres del consell, ja que acaba el seu mandat com a representant dels 
departaments del Campus de Burjassot-Paterna.  
 
El degà de la Facultat de Ciències Socials pregunta qui càrrec acadèmic 
serà responsable del tema de les revistes científiques i demana que el 
reglament de la Comissió ho informe la Comissió d’Estatuts.  
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El professor Jesús Olavarría opina que cal tenir molta cura amb la creació 
de càtedres universitàries, ja que s’està produint solapament amb altres 
estructures i s’haurien de sotmetre a informació pública. Vol cridar 
l’atenció sobre aquest assumpte perquè es tinga en compte. 
 
D’altra banda planteja el tema de les empreses en internet que es 
dediquen a l’elaboració de TFG i TFM per 500 euros i que ja està sent  
habitual. Opina que es tracta d’un engany per a la universitat i per als 
companys de la persona que utilitza aquestes empreses i la universitat 
hauria de fer alguna cosa. 
 
El degà de la Facultat de Medicina i Odontologia coincideix amb el 
professor Olavarría en la preocupació per aquests fets i afegeix que en 
alguns centres, ja s’ha comentat que cal actualitzar els reglaments per 
incloure els casos de frau en exàmens i treballs amb avanços tecnològics. 
 
La degana de la Facultat de Química indica que la Facultat de Farmàcia 
també ha donat el seu suport a la proposta de concessió de la medalla a 
Fernando Sapiña Navarro. 
 
El vicerector de Cultura i Esport contesta al degà de la Facultat de 
Ciències Socials que la responsabilitat la té el vicerector d’Investigació que 
li consta que ja està abordant aquesta problemàtica i que les biblioteques 
donen suport a la política oberta. 
 
La vicerectora d’Estudis i Política Lingüística indica, pel que fa a les 
empreses que elaboren els TFG i TFM (Plataforma Apruebatodo), que el 
tema està denunciat davant la Fiscalia, però ho ha rebutjat perquè no es 
denuncia a persones concretes. A nivell intern, es compromet a reactivar 
el tema. En aquests moments,  si es coneixen casos fraudulents, se suspèn 
als estudiants. També la CRUE està revisant el reglament disciplinari, ja que 
la normativa que hi ha és de l’any 1956. 
El professor Jesús Olavarría opina que s’han de prendre mesures més 
dures perquè el desprestigi és per a la Universitat.  
 
La rectora indica que es continuarà treballant en aquest sentit i, respecte 
de les càtedres, s’està revisant la reglamentació. 
 
D’altra banda, agraeix a la professora Silvia Rueda i a la resta dels directors 
i directores de departament i d’institut universitari que deixen de formar 
part d’aquest òrgan, el seu treball en aquests dos anys al si del consell de 
govern.  
 
Finalment, desitja a tots un bon estiu i un merescut descans perquè 
repongam energies i continuar en setembre amb forces renovades. 
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Recorda que a les 12h. d’avui hi ha una concentració contra la violència de 
gènere.  
 
I com que no hi ha més assumptes que tractar, es clou la sessió a les 
11,40h, de la qual cosa, com a secretària general, estenc aquesta acta.  
 
Vist i plau,  
La rectora 
 
 
 
 
 
María Vicenta Mestre Escrivá 
 
 
 
 
 
 


